

7 out, 2025

## Lèt Ouvè sou Enperatif pou Santre Dwa Fanm yo ak Lidèchip nan Tranzisyon Ayiti a Pou Ekselans Laurent Saint-Cyr, Prezidan Konsèy Tranzisyon Prezidansyèl la

Òganizasyon feminis, dwa moun, ak sosyete sivil ki siyen anba a pran nòt de ou kòm Prezidan Konsèy Prezidansyèl Tranzisyon an (KPT) nan dat 7 out - dènye manda sa a anvan fen manda KPT a an fevriye. Manda ou a se dènye opòtinite pou korije vyolasyon klè gouvènman tranzisyon an te fè sou dwa fanm ak tifi ayisyèn yo anba lalwa Ayisyen ak lalwa entènasyonal. Etandone mank pwogrè ki fèt pou asire ke fanm yo gen opòtinite egal pou patisipe nan mete an plas tranzisyon an ak nenpòt eleksyon, li patikilyèman ijan pou konsantre sou pèspektiv ak lidèchip fanm yo. Se menm jan an tou pou konfwonte vyolans seksyèl toupatou kont fanm ak tifi yo, tankou akòz gwo domaj ki baze sou sèks ki soti nan kriz Ayiti a, ki ap agrave diskriminasyon ak inegalite ki dire lontan. Respekte dwa ak lidèchip fanm ak tifi ann Ayiti yo enperatif tou, etandone prèv byen etabli ki montre ke konsantre sou priyorite ak lidèchip fanm yo ap bay pi gwo lapè alontèm, establi demokratik, ak pwosperite ekonomik pou tout moun.

Nou espere ou pral aji sou enperatif sa yo imedyatman, piske ou menm ou te [piblikman mete aksan](#) sou nati vital ak ijans prensip sa yo. Ou te di nan mwa mas: “Lidèchip fanm yo pa yon pwoblèm segondè: li esansyèl pou pwogrè nasyon nou an.” Nou dakò. Nan nouvo wòl ou kòm dènye Prezidan KPT a, ou gen obligasyon legal, otorite, ak opòtinite pou adrese domaj sa yo ki kontinye ap fèt. Nou egzije ou fè sa ijan.

Nou atire atansyon ou sou [Kad Politik pou yon Tranzisyon Efikas ak Ekitab](#) ki te prezante pa sosyete sivil Ayiti a epi ki te andose pa [plis pase 180](#) òganizasyon ann Ayiti ak atravè lemond. Kad la idantifye obligasyon legal ou yo; pi bon pratik ki aplikab yo tankou Ajanda Fanm, Lapè, ak Sekirite a; epi li ofri rekòmandasyon konkrè ke ou ta dwe aplike imedyatman. Nou atire atansyon ou tou sou lèt ouvè anvan yo ki te adrese bay manm gouvènman tranzisyon an nan dat [19 mas 2025](#), [20 fevriye 2025](#), ak [25 novanm 2024](#).

Gouvènman tranzisyon an kontinye vyole obligasyon legal li anvè fanm ak tifi ann Ayiti. [Lalwa nasyonal ak entènasyonal la egzije](#) gouvènman Ayiti a pou garanti dwa fanm ak tifi ann Ayiti pou egalite, non-diskriminasyon, libète kont vyolans, patisipasyon politik total, ak aksè a lajistis ak opòtinite ekonomik. Konstitisyon Ayiti a prevwa yon [minimòm 30%](#) pou patisipasyon fanm nan tout wòl piblik ansanm ak garanti egalite. Men, sitiya fanm ak tifi yo [kontinye ap deteryore](#), ak kèk nan vyolans seksyèl ak privasyon ki baze sou sèks ki pi grav nan mond lan. Fanm yo toujou majinalize oswa kareman eskli nan pran desizyon ak lidèchip, epi nou pa obsève okenn etap enpòtan pou asire ke fanm yo pral kapab fòme epi patisipe nan eleksyon ou oblije òganize pandan manda ou a.

Pi espesyalman, [kondisyon sa yo k ap deteryore](#) konstitye vyolasyon grav dwa fanm ak tifi ke gouvènman ou an responsab pou adrese. Vyolans seksyèl kont fanm ak tifi omniprezan e gwoup ame Ayiti yo itilize l kòm yon enstriman konfli volontè. Ensidsans lan tèlman wo anpil e yo pa rapòte ase ke ekspè Nasyonzi yo [rekonèt](#) nenpòt estatistik ki disponib yo [ba anpil](#), yon fason ki twonpe moun. Sepandan, ogmantasyon [1,600%](#) ak [254%](#) nan ka vyolans seksyèl ke

kèk founisè swen sante ak Nasyonzini obsève, respektivman, bay yon ti lide sou [echèl kraze domaj la](#). Vyòl kolektif se yon bagay [andemik](#). Fanm ak tifi yo se [majorite](#) moun ki deplase akòz kriz Ayiti a ak domaj sèks ki pi grav. Yo anvi [sèvis medikal ak sikososyal](#), [manje](#), [opòtinite ekonomik ki an sekirite](#).

Gouvènman an [pa respekte](#) obligasyon li pou l satisfè dwa fondamantal sa yo, pou l pwoteje kont vyolans, epi pou l ofri rekous. Pa egzanp, [pifò sèvis](#) pou fanm ak tifi deplase yo ak sivivan vyolans seksyèl yo bay pa sosyete sivil la avèk sipò entènasyonal, epi gouvènman an “[absan nèt](#)” nan sit depasman yo. Epi li pa t asire ke priorite ak vwa fanm yo byen reprezante. Konpozisyon antite gouvènman tranzisyon yo pa rive nan kota minimòm 30% la, epi bidjè ak politik yo pa reflete bezwen fanm yo. KPT [a toujou](#) pa gen fanm ki gen dwa vòt, sa vle di tou ke prezidans wotasyonèl ou fèk asime a pa te disponib pou okenn fanm. Gen twò kèk minis fi ([sèlman](#) 4 sou 18). Esklizyon ki baze sou sèks la repwodui nan tout gouvènman Ayiti a, nan politik yo ak nan pwogram yo, rive nan jesyon sit depasman yo, ak [enpak ki danjere anpil](#) pou fanm ak tifi yo. Esklizyon sa a febli tranzisyon an epi li lakòz domaj trè dirèk: pa egzanp, absans fanm nan lidèchip nan sit depasman yo ekspozè fanm ak timoun yo a [eksplwatasyon ak abi seksyèl](#), anplis de [defi ki baze sou sèks](#) ki soti nan òganizasyon sit yo ki pa pran an kont vilnerabilite distenk yo. Anplis de sa, mank atansyon adekwa pou sekirite ak enklizyon fanm yo nan òganizasyon mekanis ke gouvènman tranzisyon an dwe itilize pou retabli demokrasi anvan fen manda ou a - tankou asire kapasite yo pou patisipe nèt ale kòm òganizatè, kandida ak elektè nan nenpòt eleksyon - vyole dwa fanm yo yon fason flagran epi li riske agrave ak anrasinen domaj ki baze sou sèks yo nan lavni.

Dwa fanm ak tifi ann Ayiti pa ta dwe vyole [san pinisyon](#), ni yo pa ka tounen yon bagay apre lòt nan priorite gouvènman ou an. Sa a se pa sèlman yon obligasyon solid anba lalwa Ayisyen ak lalwa entènasyonal, men tou, yon prensip byen etabli nan tranzisyon ki afekte pa konfli jan sa reflete nan Ajanda mondyal la sou Fanm, Lapè ak Sekirite, ki [rekonèt](#) ke efò pou asire lapè, establite demokratik ak pwosperite ekonomik gen plis siksè epi yo dire pi lontan lè yo respekte bezwen fanm yo ak lidèchip fanm yo. Sosyete sivil Ayiti a, akonpaye pa pratikan dwa moun, entelektyèl ak lòt ekspè, te ofri gouvènman tranzisyon an [rekòmandasyon konkrè](#) pou adrese vyolasyon ki kontinye ap fèt kont fanm ak tifi yo epi pou fè pwomosyon dwa yo. Antanke nouvo Prezidan KPT a - epi dapre kondisyon pozisyon ou, dènye - Prezidan, nou egzije pou ou aplike mezi sa yo ijan.

Avèk respè ak gwo espwa ke ou pral pran aksyon imedyatman,

1. Alternative Chance / Chans Alternativ, Ayiti
2. American Jewish World Service (AJWS), Etazini
3. AMURT, Ayiti
4. Anana Consultants, Etazini
5. Ansara Family Fund, Etazini
6. Avanse Ansanm, Etazini
7. Bureau des Avocats Internationaux, Ayiti
8. CAISO: Sex and Gender Justice, Trinidad ak Tobago
9. Center for Gender & Refugee Studies (CGRS), Etazini

10. Centre Anacaona Droits Humains Haïti, Lafrans
11. Coalition des Associations des Femmes pour la Justice Sociale en Haïti (CAFJSH), Ayiti
12. Coordination Europe-Haïti, Bèljik
13. Collectif des Amis des Droits Humains (COLADH), Ayiti
14. Développement Entrepreneuriat Social Production Rural Intégré (DESPRI), Ayiti
15. Dominican Sisters of Hope, Etazini
16. Dominican Sisters of Sparkill, Etazini
17. Faith in Action (FIA), Ayiti
18. Faith in New Jersey, Etazini
19. Family Action Network Movement (FANM), Etazini
20. Femmes en Action Contre la Stigmatisation et la Discrimination Sexuelle (FACSDIS), Ayiti
21. Friends of Matènwa, Inc., Etazini
22. Florida Immigrant Coalition (FLIC), Etazini
23. Forum Jeunesse Afro-Québécois, Kanada
24. Fós Feminista, Mondyal
25. Global Centre for the Responsibility to Protect, Etazini
26. Gran Jipon, Ayiti
27. Groupe d'Action pour le Progrès d'Haïti (GAPH), Ayiti
28. Groupe d'Appui au Développement et à la Démocratie en Haïti (GRADE), Ayiti
29. Haitian American Foundation for Democracy (HAFFD), Etazini
30. Haitian Bridge Alliance (HBA), Etazini
31. Haitian Women for Haitian Refugees (HWHR), Etazini
32. Haitian Women's Collective (HWC), Ayiti
33. Haiti Policy House, Etazini
34. Haiti School Project, Etazini
35. Impact Communautaire pour le Développement d'Haïti (ICODEH HAITI), Ayiti
36. Institute for Justice and Democracy in Haiti (IJDH), Etazini
37. Lekòl Kominotè Matènwa, Ayiti
38. Li, Li, Li! Read, Ayiti
39. MADRE, Etazini
40. Manifest Haiti, Etazini
41. Massachusetts Communities Action Network, Etazini
42. New England Human Rights Organization (NEHRO), Etazini
43. Nou Pap Dòmi, Ayiti
44. OE Consulting, Etazini
45. Òganizasyon Feminis Dantò, Ayiti
46. Organisation Féministe MARIJÀN, Ayiti
47. Passionists International, Etazini
48. Plateforme des Organisations de Femmes Haïtiennes pour le Développement (POFHAD), Ayiti
49. PROFAMIL, Ayiti
50. Quixote Center, Etazini
51. Roots of Development, Etazini
52. SAN POU SAN FANM (100% FANM), Ayiti

- 53. Sant La Haitian Neighborhood Center, Etazini
- 54. St. Joseph Worker Foundation, Etazini
- 55. Unitarian Universalist Service Committee (UUSC), Etazini
- 56. WE ARE WOMEN ORG, Ayiti
- 57. Women's All Points Bulletin (WAPB), Etazini
- 58. ZANTRAY FANM KREYÒL, Ayiti

**Le 7 août, 2025**

**Lettre Ouverte sur la Nécessité Impérative de Placer les Droits et le Leadership des Femmes au Cœur de la Transition en Haïti**

**À Son Excellence Laurent SAINT-CYR, Président du Conseil Présidentiel de Transition**

Les organisations féministes, de défense des droits humains et de la société civile soussignées prennent note de votre prise de fonction à la présidence du Conseil Présidentiel de Transition (CPT) le 7 août - le dernier mandat avant la fin du mandat du CPT en février. Votre mandat est donc la dernière occasion de corriger les violations flagrantes des droits des femmes et des filles haïtiennes par le gouvernement de transition, en vertu du droit haïtien et international. Compte tenu de l'absence de progrès pour garantir aux femmes l'égalité des chances de participer à la transition et à toute élection, il est particulièrement urgent de mettre l'accent sur les perspectives et le leadership des femmes. Il en va de même pour la lutte contre les violences sexuelles généralisées à l'encontre des femmes et des filles, notamment en raison des graves préjudices sexospécifiques découlant de la crise en Haïti, qui aggravent les discriminations et les inégalités de longue date. Il est également impératif de respecter les droits et le leadership des femmes et des filles haïtiennes, car il est clairement établi que le fait de placer les priorités et le leadership des femmes au centre des préoccupations se traduit par une paix, une stabilité démocratique et une prospérité économique accrues pour tous à long terme.

Nous attendons de vous que vous agissiez immédiatement sur ces impératifs, puisque vous avez vous-même [souligné publiquement](#) le caractère vital et l'urgence de ces principes. Vous avez déclaré en mars : « Le leadership féminin n'est pas un enjeu secondaire : il est essentiel au progrès de notre nation. » Nous sommes d'accord. Dans votre nouveau rôle de dernier président du CPT, vous avez l'obligation légale, l'autorité et la possibilité de remédier à ces préjudices persistants. Nous vous demandons de le faire de toute urgence.

Nous attirons votre attention sur le [Cadre politique pour une transition efficace et équitable](#) présenté par la société civile haïtienne et approuvé par [plus de 180](#) organisations haïtiennes et internationales. Ce cadre identifie vos obligations légales, les meilleures pratiques applicables telles que l'Agenda pour les femmes, la paix et la sécurité, et propose des recommandations concrètes que vous devriez mettre en œuvre immédiatement. Nous attirons également votre attention sur les précédentes lettres ouvertes adressées aux membres du gouvernement de transition le [19 mars 2025](#), le [20 février 2025](#) et le [25 novembre 2024](#).

Le gouvernement de transition continue de violer gravement ses obligations légales envers les femmes et les filles haïtiennes. [Le droit national et international oblige](#) le gouvernement haïtien à garantir les droits des femmes et des filles haïtiennes à l'égalité, à la non-discrimination, à la liberté de vivre à l'abri de la violence, à la pleine participation politique et à l'accès à la justice et aux opportunités économiques. La Constitution haïtienne prévoit explicitement une participation [minimale de 30 %](#) des femmes à toutes les fonctions publiques, ainsi que des garanties d'égalité. Pourtant, la situation des femmes et des filles [continue de se détériorer](#), avec des violences sexuelles et des privations liées au genre parmi les plus graves au monde. Les femmes restent également marginalisées, voire totalement exclues, des processus décisionnels

et des postes de direction, et nous ne constatons aucune mesure significative visant à garantir que les femmes pourront participer à l'organisation des élections que vous êtes tenu d'organiser pendant votre mandat.

Plus précisément, [les conditions qui se détériorent](#) et qui constituent de graves violations des droits des femmes et des filles sont de la responsabilité de votre gouvernement. Les violences sexuelles contre les femmes et les filles sont omniprésentes et utilisées comme un instrument délibéré de conflit par les groupes armés en Haïti. Leur incidence est si stupéfiante et si peu signalée que les experts de l'ONU [reconnaissent](#) que les statistiques disponibles sont [trompeusement basses](#). Toutefois, l'augmentation de [1 600 %](#) et de [254 %](#) des cas de violences sexuelles observée respectivement par certains prestataires et par l'ONU donne une idée de [l'ampleur écrasante des préjudices subis](#). Les viols collectifs sont [endémiques](#). Les femmes et les filles constituent la [majorité](#) des personnes déplacées par la crise en Haïti et subissent des préjudices sexospécifiques aggravés. Elles ont désespérément besoin de [services médicaux et psychosociaux](#), de [nourriture](#) et de [possibilités économiques sûres](#).

Le gouvernement [ne respecte pas](#) son obligation de garantir ces droits fondamentaux, de protéger contre la violence et d'offrir des voies de recours. Par exemple, [la plupart des services](#) destinés aux femmes et aux filles déplacées et aux victimes de violences sexuelles sont fournis par la société civile avec le soutien international, le gouvernement étant « [totalement absent](#) » des sites de déplacement. Il n'a pas non plus veillé à ce que les priorités et les voix des femmes soient correctement représentées. La composition des entités gouvernementales de transition n'atteint pas le quota minimum de 30 %, et les budgets et les politiques ne reflètent pas les besoins des femmes. Le CPT ne compte aucune femme ayant le droit de vote, [comme toujours](#) ce qui signifie également que la présidence tournante que vous venez d'assumer n'a été accessible à aucune femme. Il y a trop peu de femmes ministres ([seulement](#) 4 sur 18). L'exclusion fondée sur le genre se retrouve dans l'ensemble du gouvernement, des politiques et des programmes haïtiens, jusqu'à la gestion des sites de déplacement, avec [des conséquences profondément néfastes](#) pour les femmes et les filles. Cette exclusion affaiblit la transition et cause des préjudices très directs : par exemple, l'absence de femmes aux postes de direction dans les sites de déplacement expose les femmes et les enfants à [l'exploitation et aux abus sexuels](#), en plus [des difficultés liées au genre](#) découlant de l'organisation des sites qui ne tient pas compte de leurs vulnérabilités particulières. En outre, le manque d'attention accordée à la sécurité et à l'inclusion des femmes dans l'organisation des mécanismes par lesquels le gouvernement de transition doit rétablir la démocratie avant la fin de votre mandat - notamment en garantissant leur capacité à participer pleinement en tant qu'organisatrices, candidates et électrices à toutes les élections - constitue une violation flagrante des droits des femmes et risque d'exacerber et de renforcer les préjudices liés au genre à l'avenir.

Les droits des femmes et des filles haïtiennes ne doivent pas être violés en toute [impunité](#) ni être relégués au second plan des priorités de votre gouvernement. Il s'agit non seulement d'une obligation ferme en vertu du droit haïtien et international, mais aussi d'un principe bien établi des transitions touchées par des conflits, tel que reflété dans l'Agenda pour les femmes, la paix et la sécurité, mondial qui [reconnaît](#) que les efforts visant à garantir la paix, la stabilité démocratique et la prospérité économique sont plus efficaces et durables lorsque les besoins et

le leadership des femmes sont respectés. La société civile haïtienne, accompagnée de praticiens des droits humains, d'universitaires et d'autres experts, a proposé au gouvernement de transition [des recommandations concrètes](#) pour mettre fin aux violations dont sont victimes les femmes et les filles et faire progresser leurs droits. En tant que nouveau président du CPT – et, selon les termes de votre fonction, dernier président – nous vous demandons de mettre en œuvre ces mesures de toute urgence.

Avec tout notre respect et l'espoir que vous prendrez des mesures immédiates,

1. Alternative Chance / Chans Alternativ, Haïti
2. American Jewish World Service (AJWS), États-Unis
3. AMURT, Haïti
4. Anana Consultants, États-Unis
5. Ansara Family Fund, États-Unis
6. Avanse Ansanm, États-Unis
7. Bureau des Avocats Internationaux, Haïti
8. CAISO: Sex and Gender Justice, Trinité et Tobago
9. Center for Gender & Refugee Studies (CGRS), États-Unis
10. Centre Anacaona Droits Humains Haïti, France
11. Coalition des Associations des Femmes pour la Justice Sociale en Haïti (CAFJSH), Haïti
12. Coordination Europe-Haïti, Belgique
13. Collectif des Amis des Droits Humains (COLADH), Haïti
14. Développement Entrepreneuriat Social Production Rural Intégré (DESPRI), Haïti
15. Dominican Sisters of Hope, États-Unis
16. Dominican Sisters of Sparkill, États-Unis
17. Faith in Action (FIA), Haïti
18. Faith in New Jersey, États-Unis
19. Family Action Network Movement (FANM), États-Unis
20. Femmes en Action Contre la Stigmatisation et la Discrimination Sexuelle (FACSDIS), Haïti
21. Friends of Matènwa, Inc., États-Unis
22. Florida Immigrant Coalition (FLIC), États-Unis
23. Forum Jeunesse Afro-Québécois, Canada
24. Fós Feminista, Mondial
25. Global Centre for the Responsibility to Protect, États-Unis
26. Gran Jipon, Haïti
27. Groupe d'Action pour le Progrès d'Haïti (GAPH), Haïti
28. Groupe d'Appui au Développement et à la Démocratie en Haïti (GRADE), Haïti
29. Haitian American Foundation for Democracy (HAFFD), États-Unis
30. Haitian Bridge Alliance (HBA), États-Unis
31. Haitian Women for Haitian Refugees (HWHR), États-Unis
32. Haitian Women's Collective (HWC), Haïti
33. Haiti Policy House, États-Unis
34. Haiti School Project, États-Unis
35. Impact Communautaire pour le Développement d'Haïti (ICODEH HAITI), Haïti
36. Institute for Justice and Democracy in Haiti (IJDH), États-Unis

37. Lekòl Kominotè Matènwa, Haïti
38. Li, Li, Li! Read, Haïti
39. MADRE, États-Unis
40. Manifest Haiti, États-Unis
41. Massachusetts Communities Action Network, États-Unis
42. New England Human Rights Organization (NEHRO), États-Unis
43. Nou Pap Dòmi, Haïti
44. OE Consulting, États-Unis
45. Òganizasyon Feminis Dantò, Haïti
46. Organisation Féministe MARIJÀN, Haïti
47. Passionists International, États-Unis
48. Plateforme des Organisations de Femmes Haïtiennes pour le Developpement (POFHAD), Haïti
49. PROFAMIL, Haïti
50. Quixote Center, États-Unis
51. Roots of Development, États-Unis
52. SAN POU SAN FANM (100% FANM), Haïti
53. Sant La Haitian Neighborhood Center, États-Unis
54. St. Joseph Worker Foundation, États-Unis
55. Unitarian Universalist Service Committee (UUSC), États-Unis
56. WE ARE WOMEN ORG, Haïti
57. Women's All Points Bulletin (WAPB), États-Unis
58. ZANTRAY FANM KREYÒL, Haïti



**August 7, 2025**

**Open Letter Re Imperative to Center Women's Rights and Leadership in Haiti's Transition  
To His Excellency Laurent Saint-Cyr, President of the Presidential Transitional Council**

The undersigned feminist, human rights, and civil society organizations take note of your assumption of the Presidency of the Transitional Presidential Council (TPC) on August 7 - the final such term before the end of the TPC mandate in February. Your mandate is thus the last opportunity to correct the transitional government's clear violations of the rights of Haitian women and girls under Haitian and international law. Given the lack of progress towards ensuring that women have the equal opportunity to participate in shaping the transition and any elections, centering women's perspectives and leadership is particularly pressing. So is confronting widespread sexual violence against women and girls, including because of the acute gendered harms arising from Haiti's crisis, which are compounding longstanding discrimination and inequality. Respecting the rights and leadership of Haiti's women and girls is also imperative given well-established evidence that centering women's priorities and leadership results in greater long-term peace, democratic stability, and economic prosperity for all.

We expect that you will act on these imperatives immediately, since you have yourself [publicly emphasized](#) the vital nature and urgency of these principles. You said in March: "Women's leadership is not a secondary issue: it is essential to the progress of our nation." We agree. In your new role as the last President of the TPC, you have the legal obligation, authority, and opportunity to address these ongoing harms. We demand you do so urgently.

We direct your attention to the [Policy Framework for an Effective and Equitable Transition](#) put forward by Haiti's civil society and endorsed by [over 180](#) organizations from Haiti and across the globe. The Framework identifies your legal obligations; applicable best practices like the Women, Peace, and Security Agenda; and offers concrete recommendations that you should immediately implement. We further direct your attention to previous related open letters directed to members of the transitional government on [March 19, 2025](#), [February 20, 2025](#), and [November 25, 2024](#).

The transitional government remains in sharp violation of its legal obligations to Haiti's women and girls. [Domestic and international law obligates](#) Haiti's government to secure the rights of Haiti's women and girls to equality, non-discrimination, freedom from violence, full political participation, and access to justice and economic opportunities. Haiti's Constitution provides an explicit [30% minimum](#) for participation by women in all public roles alongside guarantees of equality. Yet the situation for women and girls [continues to deteriorate](#), with some of the most acute sexual violence and gendered privations in the world. Women also remain marginalized in or outright excluded from decision-making and leadership, and we observe no meaningful steps towards ensuring that women will be able to shape and participate in the elections you are obligated to organize during your term.

More specifically, the following [deteriorating conditions](#) constitute grave violations of the rights of women and girls that your government is responsible for addressing. Sexual violence against

women and girls is omnipresent and being wielded as a deliberate instrument of conflict by Haiti's armed groups. The incidence is so staggering and under-reported that UN experts [acknowledge](#) any available statistics are [misleadingly low](#). However, increases of [1,600%](#) and [254%](#) in cases of sexual violence observed by some providers and the UN, respectively, offer some sense of the [crushing scale of harm](#). Collective rape is [endemic](#). Women and girls are the [majority](#) of those displaced by Haiti's crisis with compounded gendered harms. They are desperate for [medical and psychosocial services](#), for [food](#), for [safe economic opportunities](#).

The government is [not respecting](#) its obligation to meet these basic rights, to protect from violence, and to offer recourse. For example, [most services](#) for displaced women and girls and survivors of sexual violence are provided by civil society with international support, with the government "[completely absent](#)" at displacement sites. And it has failed to ensure that women's priorities and voices are adequately represented. The composition of transitional government entities is short of the minimum 30% quota, and budgets and policies do not reflect women's needs. The TPC [still](#) has no women with a vote, which also means that the rotating presidency you just assumed has not been available to any women. There are too few women ministers ([only](#) 4 of 18). Gendered exclusion is replicated across Haiti's government, policies, and programs down to the management of displacement sites, with [deeply harmful impacts](#) for women and girls. Such exclusion weakens the transition and causes very direct harms: for example, the absence of women from leadership at displacement sites exposes women and children to [sexual exploitation and abuse](#) in addition to [gendered challenges](#) arising from site organization that fails to take their distinct vulnerabilities into account. Moreover, the lack of adequate attention to women's safety and inclusion in organizing the mechanisms by which the transitional government must restore democracy before the end of your term - including ensuring their ability to fully participate as organizers, candidates, and voters in any elections - both blatantly violates women's rights and risks exacerbating and entrenching gendered harms in the future.

The rights of Haiti's women and girls should not be violated with [impunity](#) nor can they be afterthoughts among your government's priorities. That is not only a firm obligation under Haitian and international law, but also a well-established principle of conflict-affected transitions as reflected in the global Women, Peace, and Security Agenda, which [recognizes](#) that efforts to secure peace, democratic stability, and economic prosperity are more successful and lasting when women's needs and women's leadership are respected. Haiti's civil society, accompanied by human rights practitioners, scholars, and other experts, have offered the transitional government [concrete recommendations](#) for addressing the ongoing violations against women and girls and advancing their rights. As the TPC's new - and by the terms of your position, last - President, we demand that you urgently implement these measures.

Respectfully and with great hope that you will take immediate action,

1. Alternative Chance / Chans Alternativ, Haiti
2. American Jewish World Service (AJWS), United States
3. AMURT, Haiti
4. Anana Consultants, United States

5. Ansara Family Fund, United States
6. Avanse Ansanm, United States
7. Bureau des Avocats Internationaux, Haiti
8. CAISO: Sex and Gender Justice, Trinidad and Tobago
9. Center for Gender & Refugee Studies (CGRS), United States
10. Centre Anacaona Droits Humains Haïti, France
11. Coalition des Associations des Femmes pour la Justice Sociale en Haïti (CAFJSH), Haiti
12. Coordination Europe-Haïti, Belgium
13. Collectif des Amis des Droits Humains (COLADH), Haiti
14. Développement Entrepreneuriat Social Production Rural Intégré (DESPRI), Haiti
15. Dominican Sisters of Hope, United States
16. Dominican Sisters of Sparkill, United States
17. Faith in Action (FIA), Haiti
18. Faith in New Jersey, United States
19. Family Action Network Movement (FANM), United States
20. Femmes en Action Contre la Stigmatisation et la Discrimination Sexuelle (FACSDIS), Haiti
21. Friends of Matènwa, Inc., United States
22. Florida Immigrant Coalition (FLIC), United States
23. Forum Jeunesse Afro-Québécois, Canada
24. Fós Feminista, Global
25. Global Centre for the Responsibility to Protect, United States
26. Gran Jipon, Haiti
27. Groupe d'Action pour le Progrès d'Haïti (GAPH), Haiti
28. Groupe d'Appui au Développement et à la Démocratie en Haïti (GRADE), Haiti
29. Haitian American Foundation for Democracy (HAFFD), United States
30. Haitian Bridge Alliance (HBA), United States
31. Haitian Women for Haitian Refugees (HWHR), United States
32. Haitian Women's Collective (HWC), Haiti
33. Haiti Policy House, United States
34. Haiti School Project, United States
35. Impact Communautaire pour le Développement d'Haïti (ICODEH HAITI), Haiti
36. Institute for Justice and Democracy in Haiti (IJDH), United States
37. Lekòl Kominotè Matènwa, Haiti
38. Li, Li, Li! Read, Haiti
39. MADRE, United States
40. Manifest Haiti, United States
41. Massachusetts Communities Action Network, United States
42. New England Human Rights Organization (NEHRO), United States
43. Nou Pap Dòmi, Haiti
44. OE Consulting, United States
45. Òganizasyon Feminis Dantò, Ayiti, Haiti
46. Organisation Féministe MARIJÀN, Haiti
47. Passionists International, United States

48. Plateforme des Organisations de Femmes Haïtiennes pour le Developpement (POFHAD), Haiti
49. PROFAMIL, Haiti
50. Quixote Center, United States
51. Roots of Development, United States
52. SAN POU SAN FANM (100% FANM), Haiti
53. Sant La Haitian Neighborhood Center, United States
54. St. Joseph Worker Foundation, United States
55. Unitarian Universalist Service Committee (UUSC), United States
56. WE ARE WOMEN ORG, Haiti
57. Women's All Points Bulletin (WAPB), United States
58. ZANTRAY FANM KREYÒL, Haiti